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این استان های شمالی آخر هفته 
منتظر باران باشند

سازمان هواشناسی اعلام کرد: روز چهارشنبه 
در گیلان و مازندران بارش پراکنده و در جنوب 
و  هرمزگان  شرق  بلوچستان،  و  سیستان 
برق و  و  ارتفاعات جنوب کرمان رگبار و رعد 

وزش باد شدید موقتی پیش بینی می شود.
شرق  در  جمعه  نیوز،  تجارت  گزارش  به 
مازندران، گلستان، خراسان شمالی و ارتفاعات 
جنوب  ارتفاعات  در  و  پراکنده  بارش  سمنان 
سیستان و بلوچستان، ارتفاعات مرکز و جنوب 
ارتفاعات  و  هرمزگان  غرب  و  شمال  کرمان، 
اوایل  و  بعدازظهر  ساعات  در  فارس  جنوب 
باد  وزش  برق،  و  رعد  پراکنده،  رگبار  شب، 
شدید موقتی و خیزش گرد و خاک رخ خواهد 

داد.
و  سواحل  شرق  در  پراکنده  بارش  شنبه 
خراسان شمالی دور از انتظار نیست و یکشنبه 
آرام  مناطق کشور جوی  اغلب  در  و دوشنبه 

حاکم است.
کشور،  شرقی  نوار  در  آینده  روز  پنج  در 
جنوب غرب، غرب، بخش هایی از مرکز و در 
البرز  جنوبی  دامنه های  در  واقع  استان های 
گردوخاک،  خیزش  شدید،  باد  وزش  مرکزی 
کاهش دید و کاهش کیفیت هوا پیش بینی 

می شود.
پنجشنبه تا شنبه با توجه به تشدید سرعت 
کشور  شرق  در  ساعات  برخی  در  باد  وزش 

رخداد طوفان شن دور از انتظار نیست.
پنجشنبه،  و  عمان  دریای  آینده  روز  سه 
و  هرمز  تنگه  فارس،  خلیج  شنبه  و  جمعه 

دریای خزر مواج است.
آسمان امروز تهران صاف تا قسمتی ابری و 
گاهی با افزایش باد است. بیشینه دمای امروز 
پایتخت به ۳۹ و کمینه دمای آن به ۲۶ درجه 

سانتی گراد بالای صفر خواهد رسید.

یک میلیارد تومان هزینه مأموریت 
انتقال عضو اهدایی

رییس سازمان اورژانس استان تهران، هزینه 
یک ماموریت انتقال عضو اهدایی را حدود یک 
میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: این خدمات 

برای هموطنان رایگان است.
به گزارش خبرنگار مهر، محمداسماعیل توکلی، 
در یک برنامه تلویزیونی، به تشریح فعالیت های 
اورژانس استان تهران پرداخت و افزود: اورژانس 
انتقال  مأموریت  هر  انجام  برای  تهران  استان 
عضو بیمار مرگ مغزی برای اهدا، حدود یک 

میلیارد تومان هزینه می کند.
به  اورژانس  رسیدن  زمان  به  اشاره  با  وی 
محل مأموریت در تهران، گفت: با موتورلانس 
۱۲ دقیقه و آمبولانس، ۱۶ دقیقه زمان می برد 
تا نیروهای اورژانس به محل مأموریت و حادثه 

برسند.
توکلی با اعلام اینکه روزانه ۱۱ هزار تماس با 
ادامه  می شود،  ثبت  تهران  استان  اورژانس 
داد: ۳۵۰۰ مورد از تماس ها منجر به مأموریت 

نیروهای اورژانس می شود.
رئیس سازمان اورژانس استان تهران، با اشاره 
با اورژانس استان  به تماس های زائد و مزاحم 
تهران، گفت: تماس زائد با تماس های مزاحم 
فرق می کند، زیرا، هستند کسانی که برای حیوان 
خانگی خود با اورژانس تماس می گیرند و این 
قبیل تماس ها را تماس زائد می گوئیم که از این 

موارد، زیاد داریم.
وی ادامه داد: تماس های مزاحم هم متأسفانه 
در تهران خیلی زیاد است و اخیراً دو مورد از 
مرجع  اگر  و  کردیم  رسانه ای  را  قضائی  احکام 
قضائی اجازه بدهد، موارد دیگر هم که حکم برای 
مزاحمان تلفنی اورژانس ۱۱۵ صادر شده است، 

رسانه ای می کنیم.

از سوی بنیاد خیریۀ سپهر
تأسیس صندوق جدید اعطای اعتبارات 

خُرد بانوان کارآفرین روستایی
بنیاد خیریۀ سپهر، یکصد و چهل و ششمین 
صندوق اعطای اعتبارات خرُد برای کارآفرینیِ بانوان 
روستایی را در روستای گلُ میر از توابع  شهرستان 

زابل راه اندازی کرد.
به گزارش روابط عمومی بنیاد خیریۀ سپهر، این 
صندوق در اواخر تیرماه سال جاری افتتاح شده و 
ارائۀ تسهیلات مالی به بانوان سرپرست خانواری 
که عضو صندوق هستند را از مردادماه جاری آغاز 
از  بیش  تاکنون  سپهر  خیریۀ  بنیاد  است.  کرده 
۵۶ میلیارد ریال تسهیلات در قالب ۱4۶ صندوق  
اعطای اعتبارات خرُد به بانوان کارآفرین روستایی 
نرماشیر،  شهرستان  های  محروم  روستاهای  در 
فهرج ، بم ، ریگان  و گنبکی در استان کرمان و 
شهرستان های زابل، نیمروز و هیرمند در استان 
یا  بی سرپرست  بانوان  به  بلوچستان  و  سیستان 
خودسرپرست پرداخت کرده است. این صندوق ها 
بیش از 4۵۰۰ عضو دارند که تاکنون بالغ بر ۳7۰۰ 
قرض الحسنۀ  وام های  از  استفاده  با  آنان  از  نفر 
دریافتی، مشاغلی مانند خیاطی، سوزن دوستی، 
صنایع دستی، کاشت انواع نهال، دامداری، پخت 
پارچه فروشی،   ، آرایشگری  طیور،  پرورش  نان، 

فروش مواد غذایی و...  را راه اندازی کرده اند. 
این ابتکار عمل بنیاد خیریۀ سپهر، گام مؤثرّی در 
تأمین استقلال مالی و ارتقاء توان معیشت زندگی 
سرپرست  بانوان  کرامت  ارتقاء  و  حفظ  با  همراه 
خانوار روستایی است که آنان را از خطرات بسیاری 

از آسیب های اجتماعی دور می سازد.

خواص شیرمادر برای نوزاد

فوق تخصص طب نوزادان گفت: شیر مادر دارای 
آنتی بادی هایی است که مقاومت بدن را در برابر 
عفونت ها و ویروس ها بالا می برد و موجب تقویت 

سیستم ایمنی بدن کودک می شود.
به گزارش مهر، عزت خداشناس افزود: شیر مادر 
در ۶ ماه اول زندگی به تنهایی برای تغذیه نوزاد کافی 
است و در شش ماه دوم نیز اکثر کالری ها و مواد 

مورد نیاز بدن کودک را تأمین می کند.
ویتامین ها،  حاوی  مادر  شیر  اینکه  بیان  با  وی 
پروتئین ها و چربی ها است، گفت: شیر مادر تمام 
ترکیبات مورد نیاز برای رشد کودک را داراست علاوه 
بر این تغذیه با شیر مادر این اطمینان را می دهد 
که نوزاد به صورت مطلوب و مناسبی رشد کند و 
تکامل یابد. خداشناس با اشاره به اینکه هضم شیر 
مادر راحت است، اما تغذیه با شیر مادر خطر ابتلای 
کودک را به آسم و آلرژی کاهش می دهد و در آینده 
می شود،  حساسیتی  مشکلات  دچار  کمتر  کودک 
می خورند  مادر  شیر  که  نوزادانی  همچنین  گفت: 
گوش،  عفونت  دچار  کمتر  توجهی  قابل  میزان  به 
سندرم  و  استفراغ  و  اسهال  تنفسی،  بیماری های 
مرگ ناگهانی شیرخوار می شوند. عضو هیأت علمی 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد با بیان اینکه کودکی 
که با شیر مادر تغذیه می شود اگر مبتلا به بیماری 
بیمارستان  در  بستری شدن  به  نیاز کمتری  شود، 
دارد، اظهار کرد: شیر مادر ارتباط مستقیم با رشد 
ذهن و میزان ضریب هوشی کودک دارد، به دلیل 
اینکه ارتباط فیزیکی بین مادر و فرزند و ارتباط چشمی 
باعث پیوند بیشتر مادر با کودک و احساس امنیت 
و اطمینان در هر دو می شود. وی با تاکید بر اینکه 
تغذیه با شیر مادر به جای چاقی بیش از حد، باعث 
می شود،  آل  ایده  و  صحیح  وزن  به  نوزاد  رسیدن 
گفت: تغذیه با شیر مادر موجب می شود کودک در 
بزرگسالی کمتر دچار دیابت، چاقی و سرطان های 
خاص شود. خداشناس با اشاره به اینکه همچنین 
چون طعم شیر مادر در هر روز متفاوت است ذائقه 
کودک را به سمت پذیرفتن غذاها با طعم های متفاوت 
بیشتر می کند تا بعد از ۶ ماهگی طعم های مختلف 
را بهتر بپذیرد، عنوان کرد: شیر مادر در هر زمان و 
مکانی آماده و همراه است، از همین رو دغدغه تغذیه 
کودک کمتر می شود. وی اظهار کرد: علاوه بر فوایدی 
شیردهی برای کودک و مادر، تماس پوست با پوست 
و ارتباط نزدیک با کودک باعث ترشح هورمون اکسی 
توسین در مادر می شود که این هورمون باعث جریان 
یافتن شیر می شود، علاوه بر این، به هورمون شادی 
و شادی  امنیت  احساس  مادر  به  و  است  معروف 
می دهد و باعث کاهش وزن بعد از زایمان می شود. 
خداشناس ادامه داد: شیردهی به نوزاد، خطر ابتلاء 
به فشارخون، سرطان پستان و تخمدان و دیابت را در 

مادر کاهش می دهد.

 زمانیکه از توسعه اقتصادی در یک کشور صحبت 
می شود بی شک میزان اشتغال و نیروی کار موجود 
در بازار کار به فرایند توسعه و تولید کشور کمک 

کرده و نقش مهمی در پیشبرد آن دارد.
مرکز آمار ایران اصلی ترین نهاد منتشر کننده آمار 
نیروی کار در کشور است. بررسی آمارهای این مرکز 
حاکی از آن است که جمعیت شاغل در کشور از 
بهار سال ۸4 تا بهار ۹۸ یک روند صعودی داشته 
و اما به یک باره تعداد شاغلین در کشور با افت 
شدیدی مواجه شده که علت آن را در »بحران کرونا« 

می توان جستجو کرد.
به  دوباره  شاغل  جمعیت  بحران،  این  از  پس 
روند صعودی خود بازگشت ولی تا بهار سال ۱4۰۲ 
نتوانست ظرفیت خالی ایجاد شده توسط کرونا در 
بازار کار را پر کند. تا اینکه در بهار سال ۱4۰۳ روند 
صعودی تعداد شاغلین از قله خود در سال ۹۸ عبور 
کرد و تعداد شاغلین به بیشترین سطح از بهار سال 
۸4 تا ۱4۰۳ رسید. در این گزارش به بررسی تعداد 
شاغلین در دو برهه زمانی پرداخته شده است. نقطه 
جدا کننده این دو برهه، تغییراتی است که مرکز آمار 
در سال ۹۸ در سن جمعیت شاغل ایجاد کرده است. 
بر اساس تعریف این مرکز، تا سال ۹7، جمعیت 
بالای ۱۰ سال شاغل را در تعداد شاغلان محاسبه 
می کردند که این سن در سال ۹۸ به جمعیت بالای 

۱۵ سال تغییر پیدا کرد.
به گزارش اکوایران،همچنین در این گزارش از آمار 
تعداد شاغلان در بهار تمام سال ها استفاده شده 
است تا توان مقایسه با آمارهای نیروی کار در بهار 

سال جاری وجود داشته باشد.
پرده اول؛ وضعیت شاغلان از سال ۸4 تا ۱۳۹7

بررسی روند شاغلان در بهار سال های ۸4 تا ۱۳۹7 
یک روند تقریبا نوسانی را از سال ۸4 تا ۹۰ و یک 

روند صعودی را از سال ۹۱ تا ۹7 نشان می دهد.
در بازه سال های ۸4 تا ۹۰، سه مقطع کاهشی در 
تعداد شاغلان و رشد آن ها دیده می شود. در این 
بازه تنها در سال های ۸۵، ۸۶ و ۸۸، تعداد شاغلان 
افزایش یافته و به تبع آن رشد تعداد شاغلان نیز 
مثبت بوده است. بیشترین رشد تعداد شاغلان در 
این بازه زمانی مربوط به سال ۸۸ و حدود ۲ درصد 

بوده است.
از سال ۹۱ تا ۹7 روند صعودی در تعداد شاغلان 
شاغلان  تعداد  که  مقطعی  تنها  می شود.  ایجاد 
این  البته  است.  بوده  بهار سال ۹۳  یافته  کاهش 

کاهش در تعداد شاغلان در بهار سال ۹۳ نیز بسیار 
اندک بوده است.

بهار  در  تعداد شاغلان  آمار رشد  این  اساس  بر 
سال ۹7 بیشتر از تمامی بهارهای پیش از خود از 
سال ۸4 بوده است. لذا به طور کلی می توان گفت 
وضعیت نیروی کار شاغل تا نیمه دهه ۹۰ مناسب 
بوده و تعداد شاغلان به طور قابل توجهی افزایش 
یافته است. البته باید بخشی از این افزایش در تعداد 
شاغلان را نیز به افزایش جمعیت در سن کار کشور 

نسبت داد.
پرده دوم؛ وضعیت شاغلان از سال ۹۸ تا ۱4۰۳

همانطور که گفته شد در سال ۹۸ معیار حداقلی 

سن شاغل از ۱۰ سال به ۱۵ سال تغییر کرد و با این 
وجود انتظار می رفت تعداد شاغلان در سال ۹۸ با 
کاهش مواجه شود اما این اتفاق رخ نداد و تعداد 
شاغلان با وجود تغییرات سنی مرکز آمار با افزایش 
همراه بود. به طوریکه تعداد شاغلان بر اساس شیوه 
آماری جدید به حدود ۲4 میلیون و ۵۰۰ هزار نفر 

یعنی بیشترین سطح خود از سال ۸4 رسید.
سال ۹۹، وضعیتی خاص برای بازار کار در تمامی 
جهان علی الخصوص ایران بود. در این سال به دلیل 
پاندمی کرونا، تعداد شاغلان به شدت کاهش یافت. 
به طوریکه بیشترین میزان کاهش در تعداد شاغلان 
در این سال بوده و معادل یک میلیون ۵۰۰ هزار نفر 

به ثبت رسیده است. این رقم نسبت به سال گذشته 
خود بیش از ۶ درصد کاهش را در تعداد شاغلان 

نشان می دهد.
در  زیادی  خالی  ظرفیت  کرونا،  شوک  از  پس 
مشاغل ایجاد شد که این ظرفیت خالی به مرور تا 
بهار سال ۱4۰۳ پر شد. طبق آمارها در بهار سال ۱4۰۲ 
نیز همچنان تعداد شاغلان به سطح سال ۹۸ نرسیده 
بود اما در بهار سال جاری بالاخره تعداد شاغلان از 
سطح بهاری سال ۹۸ عبور کرد و به بیشترین سطح 

خود از سال ۸4 تاکنون رسید.
طبق این آمارها تعداد شاغلان در بهار سال جاری 

به حدود ۲4 میلیون 7۰۰ هزار نفر رسیده است.

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران گفت: بارها 
در صحن شورا، شهرداری اعلام کرده است که ۱۵ درصد پیش پرداخت 
مترو را از دولت گرفته ایم و به طرف خارجی پرداخت کرده ایم، اما الان 
اعلام می کنند که ۹.7 پرداخت شده و آن هم شهرداری از جایی قرض 

کرده و از دولت نگرفته است.
به گزارش ایلنا، روز گذشته و در جریان برگزاری دویست و پنجاه و 
دومین جلسه شورای شهر تهران پس از قرائت گزارش محسن هرمزی، 
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران، اعضای شورای شهر 
نسبت به گزارش ارائه شده توسط وی تذکرات و سوالاتی را مطرح کردند 
از جمله سوده نجفی رئیس کمیته سلامت شورای اسلامی شهر تهران 
اعلام کرد: »ما منکر اقدامات نیستیم اما وضعیت حمل و نقل عمومی 
مطلوب نیست، مردم تهران دیگر به سخنان ما اعتماد ندارند؛ چون 
وعده هایی در این سه سال دادیم و موفق نبودیم. مردم باید اقدامات را 
با چشم ببینند تا حرف های ما را باور کنند.« همچنین نرجس سلیمانی 
استفاده  قابل  عمل  در  اما  دارند  پلاک  و  سند  اتوبوس هایی  گفت: 
نیستند و توجیه بازسازی ندارند و اسقاطی هستند، وی در واکنش به 
صحبت های هرمزی درخصوص اینکه روزانه یک دستگاه اتوبوس وارد 
شده است، گفت: »اگر آنچه در گزارشات لحاظ شده بپذیریم، مصداق 
دانش آموزی است که در خردادماه امتحان دارد و به صورت اپن بوک 
امتحان می دهد و کتاب را هم خود انتخاب کرده است اما در روشی که 
خود نیز انتخاب کرده، موفق نشده است. اگر روزی یک اتوبوس هم 
وارد کنیم تعداد اتوبوس های فعال نسبت به سال قبل رشد نخواهد 
کرد. مثل این است که لیوان لیوان خارج کنیم و استکان استکان وارد 
کنیم؛ لذا باید تلاش جدی شود تا به برنامه چهارم دست پیدا کنیم.« 
در ادامه تذکرات و سوالات اعضای شورای شهر از محسن هرمزی، سید 
جعفر تشکری هاشمی رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورا با 
بیان اینکه کارهایی انجام شده که قابل تقدیر است و کارهایی نیز انجام 
نشده است، اظهار کرد: »باید 77۰ دستگاه اتوبوس از شرکت عقاب 
افشان تأمین می شد که نیمی از آن تأمین شده و ۱۱۶ دستگاه از شرکت 
اسنا که ۵۰۰ دستگاه قرارداد داشته، تحویل گرفته شده است.« به گفته 
وی »باید از ۵۰۰ دستگاه مینی بوس نیز 4۰۰ دستگاه تحویل می شد که 
۲۰ دستگاه تحویل شده و ۱۰ ون معلولان نیز تحویل گرفته شده است. 
مشکل در تأمین این وسایل حمل و نقل عمومی، عدم تأمین نقدینگی 
از سوی شهرداری اعلام شده است؛ علیرغم اینکه بودجه خوبی تصویب 

شده چرا نقدینگی تأمین نشده است؟«
شهرداری واقعیت ها را به طور دقیق به اعضای شورا منتقل کند

کمیسیون  رئیس  هاشمی،  تشکری  جعفر  سید  رابطه  همین  در 
عمران و حمل و نقل شورا در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره  عدم 

تامین نقدینگی وعدم شفافیت شهرداری درخصوص موضوعات مرتبط 
با حمل و نقل گفت: مهمترین مسئله در این خصوص این است که 
شهرداری تهران واقعیت ها را به طور دقیق به اعضای شورا منتقل کند 
تا اگر در جایی لازم است شورا به شهرداری تهران کمک کند و حتی 
اگر لازم است با دستگاه های دیگر این مشکل را حل کنیم، اما وقتی که 
واقعیت ها را بازگو نمی کنند و این اطلاعات را به موقع در اختیار اعضا 
نمی گذارند، ما فقط شاهد نقصان هستیم و در چنین وضعی چه کاری 

از اعضای شورا ساخته است؟
وی ادامه داد: بارها در صحن شورا، شهرداری اعلام کرده است که 
۱۵ درصد پیش پرداخت مترو را از دولت گرفته ایم و به طرف خارجی 
پرداخت کرده ایم، اما الان اعلام می کنند که ۹.7 پرداخت شده و آن 
هم شهرداری از جایی قرض کرده و از دولت نگرفته است، یا در بعضی 
جاها شهرداری به تعهدات خود عمل نمی کند به عنوان مثال وقتی ما 
می بینیم بودجه مصوب داریم، درآمد در شهرداری داشته ایم، اما پول 
پرداخت نمی شود، الان شهرداری باید بابت این موضوع پاسخگو باشد.
اگر  رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورا تصریح کرد: ما 
در صحن شورا به این موضوعات ایراد می گیریم به این دلیل است 
که شهرداری همه مسائل را گزارش نمی کند و در جایی که تعهد و 
مسئولیت دارد به درستی انجام وظیفه نمی کند. ما وقتی برای خرید 
اتوبوس ها بودجه داریم، چرا این هزینه از سوی شهرداری پرداخت 

نمی شود که خودروساز گلایه نداشته باشد.
تشکری هاشمی در پاسخ به این سوال که طی دو سال اخیر شورای 
شهر به موضوع حمل و نقل اهمیت بیشتری داده است، چرا شهرداری 
به مصوبات شورا پایبند نیست، گفت: حرف ما هم همین است که 
ما ردیف بودجه در مصوبات شورا برای موضوع حمل و نقل تعیین 
کرده ایم، شهرداری هم درآمد داشته است و از سوی دیگر خزانه هم 
شارژ بوده و پول داشته است. قرار داد با سازنده منعقد کرده است 
اما پول را پرداخت نمی کند. هیچ توجیهی ما در این زمینه نمی بینیم 

و همیشه هم با یک سری کلی گویی ها از کنار موضوع رد می شوند.
وی ادامه داد: به عنوان مثال ما می گوییم چرا هزینه های خودروساز 
پرداخت نمی شود، می گویند ما پرداخت کرده ایم، وقتی پیگیری می کنیم 
می بینیم که نیت کرده اند که یک ملکی را به کارگزار بدهند و بعد کارگزار 
با خودروساز هماهنگ شود، با این روش اتوبوس ساز نمی تواند اتوبوس 
تولید کند در بخش های دیگر هم همینطور است. به نظرم می رسد که 
باید جلسات را مقداری جدی تر با این دوستان دنبال کنیم و به هر شکل 
باید شهرداری خود را پاسخگو بداند، اینطور که ما بودجه و برنامه را 

مصوب کنیم اما محقق نشود، اجحاف در حق مردم است.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورا در پاسخ به این سوال که 

آیا ممکن است در صورتی که تعهدات عملی نشود، سازمان بازرسی 
یا دیگر نهادهای نظارتی هم به این مسئله ورود کنند، گفت: همه 
دستگاه های مسئول باید این موضوعات را پیگیری کنند اینگونه نیست 
که فقط شورا این موضوع را پیگیری کند، حتما سازمان بازرسی کل 

کشور و سایر دستگاه های نظارتی این موضوعات را دنبال می کنند.
تشکری هاشمی خاطرنشان کرد: ما حرف مان این است که اگر مشکل 
لاینحلی وجود دارد ما هم قبول می کنیم که نمی شود اما می بینیم که 
اختیار داریم، قرارداد وجود دارد و نیاز هم داریم اما اتفاقی نمی افتد ما 
این را به عنوان تخطی از برنامه ها باید پیگیری کنیم و باید مطالبه گر 
باشیم. اینکه برخی از دوستان در شورا اعلام می کنند که باید قسمت 
پر لیوان را ببینیم نه اینگونه نیست ما قرار نداریم که قسمت پر لیوان 
را مبنای کار بگذاریم ما یک لیوان کار تعریف کرده ایم و باید یک لیوان 
کار انجام شود. کسی حق ندارد بگوید که چند سی سی را من دیده ام 
که انجام شده است، این چند سی سی که وظیفه اش بوده و باید کامل 
همانطور که ما پیش بینی کرده ایم محقق شود مگر آنکه بودجه نداشته 
باشند و درآمد محقق نشده باشد که در این صورت ما هم هیچ ادعایی 
نخواهیم داشت حتما کمک می کنیم که در بی پولی بتوانند اداره کنند، 

اما مشکل الان بی پولی نیست بلکه مشکل الان بی تدبیری است.
تذکرات همچنان بی پاسخ مانده است

گذشته  روز  جلسه  در  شهر  شورای  اعضای  تذکرات  از  بخشی 
درخصوص قرارداد چین و اظهارات ضد و نقیض شهرداری درباره تامین 
مالی این قرارداد از سوی دولت بود، ناصر امانی نیز در واکنش به 
صحبت های محسن هرمزی با اشاره به قرارداد شهرداری تهران با چین 
درخصوص موضوعات حمل و نقل گفت: »شهرداری بگوید به اولویت 
اول مدیریت شهری در طول چهار ماه اخیر، چه میزان اعتبار تخصیص 
داده شده است؟ ما بارها پرسیدیم که دولت سهم خود را پرداخت کرده 
که امروز می بینیم دولت سهم خود را نداده و همان ۱۰ درصد را هم 
شهرداری پرداخت کرده است.« در همین رابطه مهدی اقراریان، رئیس 
کمیته نظارت و حقوقی شورای اسلامی شهر تهران در ارتباط با عدم 
پاسخگویی شهرداری تهران درباره تذکرات اعضای شورا درباره قرارداد 
چین گفت: در این خصوص در ۱۸ اردیبهشت ماه سال ۱4۰۳ من در 
صحن شورا تذکری را دادم که مربوط به تذکر شماره هفتاد و یکمم 
بود که در این تذکر شماره 7۱ درخواست کرده بودم تا شهرداری درباره 

بحث های مربوط به حمل و نقل توضیح بدهند.
وی ادامه داد: اما همچنان پاسخ این تذکر داده نشده است و من 
دوباره در صحن شورا به این تذکر اشاره کردم بخشی از این تذکر هم 
ناظر به موضوعات قرارداد چین است. ما ابهاماتی زیادی درباره قرارداد 

چین داریم که همچنان پاسخی دریافت نکرده ایم.

تعداد شاغلان در بهار سال های ۸4 تا 1403 چه تغییراتی داشته است

ونا چالشِ ۵ ساله بازار کار و کر
گروه جامعه - آمار تعداد شاغلان در بهار سال های ۸4 تا ۱4۰۳ نشان می دهد بحران کرونا، ظرفیت خالی بسیاری در مشاغل ایجاد کرده که این ظرفیت در 

بهار امسال به طور کامل پر شده و تعداد شاغلان به بیشترین سطح از بهار سال ۸4 تا کنون رسیده است.

 شهرداری اطلاعاتِ حوزه حمل و نقل را به طور دقیق در اختیار شورا قرار نمی دهدرئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای شهر تهران

طبق آمارها 
تعداد شاغلان 

در بهار سال 
جاری به حدود 
۲4 میلیون 700 
هزار نفر رسیده 

است

مدیر عامل صندوق ملی محیط زیست گفت: صندوق سبز در راستای تامین 
منابع مالی پروژه های محیط زیستی با هدف کاهش آلاینده ها راه اندازی می شود؛ 
در حال طراحی آن هستیم و برای تامین منابع مالی آن برای اجرای پروژه های 

محیط زیستی تفاهم نامه هایی با نهادهای مالی کشور صورت خواهد گرفت.
به گزارش خبرنگار ایرنا، علی عبدی زاده روز چهارشنبه در مراسم امضای تفاهم 
نامه با شرکت تامین سرمایه سپهر افزود: محیط زیست با چالش های مالی مواجه 
است از طرفی در بودجه ریزی هم مظلوم واقع شده است از این رو انتظار می رود 
برای حفظ محیط زیست منابع مالی بیشتری به آن اختصاص یابد که امیدواریم با 

امضای این تفاهم نامه تا حد زیادی به این مهم دست یابیم.
وی با اشاره به اجرای تامین مالی انواع پروژه های محیط زیستی از طریق انتشار 
انواع اوراق بهار و بورس اظهارداشت: در بورس ظرفیت زیادی برای تامین منابع 
مالی مربوط به محیط زیست وجود دارد که در صدد هستیم با ورود به بازار بورس 
و سرمایه از آنها بهره مند شویم که امروز نقطه شروع این راه است و امیدواریم در 

سال های آینده هم این مسیر ادامه پیدا کند.
وی ادامه داد: برای رسیدن به این هدف در ابتدا ۲ محور را پایه ریزی کردیم یکی 
انتشار اوراق سبز که ابزاری نوین در تمام دنیا است و دیگری راه اندازی صندوق 
سبز که البته این یکی در دنیا امری جدید نیست و می تواند در بخش های مالی 

برای محیط زیست گره گشا باشد.
عبدی زاده اظهار داشت: خوشبختانه با اقدامات صورت گرفته حضور صندوق 
ملی محیط زیست در بازار پول پررنگت تر شد و بستر خوبی برای تامین مالی 

با ضریب حداکثری ایجاد شده است که اثرات آن در ادامه سال جاری مشهود 
خواهد بود.

به گفته وی برای اولین بار در بازار سرمایه و بورس ورود کردیم تا تامین مالی 
برای مباحث زیرساختی صورت گیرد، این موضوعات مغفول مانده بود.

مدیر عامل صندوق ملی محیط زیست با بیان اینکه همه نگاهی ویژه در مورد 
محیط زیست دارند، گفت: با توجه به ظرفیت های صندوق ملی محیط زیست 
می توان به متقاضیان و شرکت های فعال در این عرصه تسهیلات داده تا نسبت 
به کاهش آلایندگی اقدام کنند، به عنوان مثال اکنون یکی از شرکت های دانش 
بنیان که کاتالیست تولید می کند برای دریافت تسهیلات و تامین منابع مالی با 

هدف افزایش ظرفیت اقدام کرده است.
وی با بیان اینکه ورودی بودجه به صندوق ملی محیط زیست از سه محل، 
قانون هوای پاک، مبحث تالاب ها و ماده ۱۲ پسماند است، گفت: اکنون در حال 
اقناع سازی مجلس برای اختصاص عوارض آلایندگی و پیش بینی مواد قانونی 

دیگر برای ورودی به صندوق محیط زیست هستیم.
عبدی زاده گفت: امسال بخشی از منابع ما در بانک مرکزی نگهداری و باید 
به بانک عامل منتقل می شد که توانستیم مشکل را رفع کنیم، قطعا با ادامه این 

اقدامات خروجی و اثرات آن در حوزه محیط زیست نمایان خواهد شد.
کمک ۱۵۸ هزار دلاری بین المللی

وی درباره کمک های بین المللی گفت: صندوق طبق اساسنامه و کنوانسیون 
بین المللی تحریم نیست، بر این اساس طرحی را اداره کل پسماند سازرمان 

حفاظت محیط زیست به صورت جهانی مطرح کرده که مورد قبول سازمان های 
بین المللی قرار گرفت و قرار شد برای اجرای کمک بین المللی صورت بگیرد بر این 
اساس ۱۵۸ هزار دلار کمک در نظر گرفته شد که در سه مرحله به صندوق ملی 

محیط زیست واریز شد.
برای حفظ محیط زیست از روش های سنتی عبور کنیم

در ادامه مدیر عامل شرکت سرمایه سپهر گفت: با توجه به شرایط محیط زیست 
کشور ، در چند سال اخیر ضرورت توجه بیشتر به این مقوله جدی تر شده است 
، از یک طرف گرمایش جهانی و از طرف دیگر فعالیت های انسانی آسیب زیادی را 
به محیط زیست وارد کرده است و این مساله مسوولیت ما را بیشتر می کند و باید 

قبل از اینکه به شرایط بحران برسیم باید اقداماتی اساسی انجام دهیم.
رضا غلامعلی پور افزود: تجربه صندوق های حمایتی و ابزارهای مالی در حوزه 
محیط زیست با هدف تامین منابع مالی پروژه های محیط زیستی مساله جدیدی 
در دنیا نیست سالهاست که این بخش در دنیا فعال است و امیدواریم امضای این 
تفاهم نامه برای کشور شروع خوبی در حمایت از محیط زیست باشد تا بتوانیم 

بازار سرمایه را با اهمیت این موضوع بیشتر آشنا کنیم.
تا حدی موجب تخریب محیط  تاکید کرد: قطعا فعالیت های صنعتی  وی 
زیست می شود از این رو باید سهم فعالان اقتصادی در زمینه حفظ محیط زیست 
مشخص شود ، باید در زمینه حفاظت از محیط زیست از فضای سنتی خارج 

شویم.
براساس تفاهم صورت  گرفته؛ شرکت تامین سرمایه سپهر در قبال صندوق ملی 

محیط زیست به تأمین مالی انواع طرح ها از طریق انتشار اوراق و طراحی اوراق 
محیط زیستی مثل اوراق سبز و ایجاد صندوق های سرمایه گذاری محیط زیستی 
همچون صندوق سبز متعهد می شود. صندوق ملی محیط زیست نیز باید به 
سرمایه گذاری منابع در اختیار صندوق در صندوق های تحت مدیریت تأمین 
سرمایه اقدام کند، طرفین تا ۱۰ روزآینده فرصت دارند نماینده های خود را برای 

تشکیل کمیته اجرایی معرفی کنند.

مدیر عامل صندوق ملی محیط زیست:
صندوق سبز راه اندازی می شود


